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1. Počasí 
Rok 2016 začal nízkými teplotami. V noci na 9. ledna začalo pršet a na podchlazením povrchu se rychle 

vytvořilo náledí, na kterém došlo v okolí Morkovic-Slížan k několika dopravním nehodám. Ke konci ledna 

došlo k oteplení, které vydrželo prakticky celý únor. Po většinu zbývající části roku se teploty držely mírně 

nad průměrem s výjimkou chladného října. 

 
solení chodníků při lednovém náledí 

Srážky byly sice celoročně téměř na dlouhodobém průměru, problémem ale zůstává jejich nerovnoměrnost. 

Velká část srážek spadla v bouřkách v měsíci červenci a místo postupného zasakování voda rychle odtekla 

z krajiny.  Začíná se proto projevovat snižování hladiny podzemních vod. 

Teplota a srážky 

Graf srážek 
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Tabulka teploty a srážek 

 teplota srážky 

 

teplota vzduchu 
°C 

dlouhodobý 
průměr 

úhrn srážek 
mm 

dlouhodobý 
normál 

leden -2 -2,2 43 46 

únor 3,8 -0,9 93 45 

březen 3,8 2,9 21 52 

duben 8,4 8,5 69 50 

květen 13,6 13,6 51 80 

červen 17,9 16,3 48 91 

červenec 19,1 18,3 155 95 

srpen 17,1 17,8 67 78 

září 15,6 13,2 30 69 

říjen 7,5 8,5 83 49 

listopad 3,7 3,4 54 58 

prosinec -1,2 -1 25 59 

rok 2015 8,9 8,2 738 775 

Graf teploty 

 

 
západ slunce 29.11.2016  



2. Přehled událostí 

Leden 

Jako první spolek ve městě pořádal SDH Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska dne 8. ledna svou výroční 

valnou hromadu.  

 
Zdeněk Janásek (zástupce okresního sdružení), Kristina Krejčí, Martin Koutňák, Jaromír Kubíček, Ilona Balšánková  

 

Počátkem ledna proběhla jako akce Charity tradiční Tříkrálová sbírka. Skupiny koledníků doprovázení vždy 

alespoň jedním dospělým prošly ve dnech 9 – 10. ledna celé město. Vybráno bylo 50 937 Kč. 

 



9. ledna se ulice i chodníky pokryly vrstvou ledu. Po předchozích mrazivých dnech se po nočním dešti na 

promrzlé zemi vytvořilo náledí. 

29. ledna zasahovaly jednotky Hasičského záchranného sboru i jednotka města při požáru ve sklepě rodinného 

domu ve Zdislavicích 

Únor 

 
 

6. února pořádal Pěvecký sbor Cantus svůj 

tradiční ples. Ples se i přes špatný stav sokolovny 

konal po delší době právě v této budově. 

 

 
 

Na druhý únorový týden připadl konec 

masopustu. V sobotu 6. února proto pořádal 

SDH tradiční „vodění medvěda“. Po mnoha 

desetiletích požádal „strakatý“ starostu města 

před hasičskou zbrojnicí o ostatkové právo a 

teprve po jeho udělení vyšel průvod masek, 

doprovázený hasičskou ávií a také koňským 

povozem s harmonikářem. Také ve Slížanech 

byla tato lidová tradice dodržena a v průvodu 

prošlo touto částí města téměř třicet masek. 

 

 
 



 
 

V neděli 7. února pořádala Římskokatolická 

farnost v prostorách fary a farní zahrady dětský 

karneval. 

 

 
 

10. února pořádala kulturní komise v sále 

kláštera setkání nad starými fotografiemi. 

Snímky staré 20-50 let promítal starosta Pavel 

Horák. Na většině fotek byly občané města a 

přítomní se mnohdy divili, že jsou na nich i oni 

sami nebo jejich rodinní příslušníci. 

 

 
 

13. února pořádal Sokol dětský karneval. 

 

 

26. února v prostorách košikářského muzea 

natáčela Česká televize pořad o pletení 

velikonočních pomlázek. Natáčení se aktivně 

zúčastnili manželé Procházkovi a Radim 

Klímek. 

 



Březen 

5. března pořádala sociální komise v sále sokolovny 

oslavu Mezinárodního dne žen. V krátkém 

programu vystoupily děti ze základní školy, pro 

všechny bylo zajištěno malé občerstvení. 

 

 
 

12. března pořádalo město především pro bývalé i 

současné „košaře“ zájezd do spřátelené slovenské 

obce Rudník na jejich akci „Nevšedné podoby 

průtia“. 

 

 
 

19.března pořádala kulturní komise v sále kláštera a 

v košikářském muzeu velikonoční jarmark. 

V klášteře byla výstava dekorací a výrobků 

s velikonoční tématikou s možností koupě 

některých typů výrobků, probíhala zde dílnička pro 

děti a také ukázky zdobení kraslic. V muzeu měli 

návštěvníci možnost seznámit se s pletením 

pomlázek. 

 

 
 

 



Ve stejný den, tedy v sobotu 19. března pořádali 

volejbalistky ve sportovní hale turnaj ženských 

družstev „O morkovský košík“ 

 

 
 

20. března slavila katolická církev Květnou neděli. 

Místní věřící se sešli u sochy sv. Jana 

Nepomuckého na Náměstí s větvičkami kočiček a 

v průvodu se zpěvy doprovázenými hudbou přešli 

do kostela na slavnostní bohoslužbu, při které 

proběhlo i svěcení ratolestí. 

 

 
 

Na 27. – 28. března připadla Velikonoční neděle a 

pondělí. V neděli proběhla v kostelích mše, od 

pátku probíhalo nově obnovené velikonoční 

hrkání“ a v pondělí se dodržoval tradiční „mrskut“  

 

 
 

Duben 

3. dubna za krásného teplého a slunečného počasí proběhl tradiční Morkovské bajk. Závody začaly 

dopoledními starty dětí a mládeže a areálu sokolské zahrady a ve dvanáct hodin odstartoval hlavní závod na 

50 km. Společně startovali i závodníci na jeden okruh, které čekalo 35 kilometrů v sedle bicyklu. 

 



 

16. dubna v sále kláštera přivítala zástupkyně města paní R. Jablunková do života šest nových občánků. 

Jednalo se o jednu ze dvou pravidelně každý rok pořádaných akcí tohoto typu. 

  

26. dubna navštívil město Morkovice-Slížany v rámci své cesty po Zlínském kraji premiér České republiky 

Bohuslav Sobotka s doprovodem, ve kterém byla např. europoslankyně MUDr. Olga Sehnalová a další. Při 

své návštěvě si nejprve prohléhl podnik Hanhart Morkovice a pak zavítal do košikářského muzea. Před 

muzeem ho přivítal starosta města Pavel Horák, který mu předal malé dárky a provedl ho po muzeu. V rámci 

prohlídky byla připravena i ukázka pletení z proutí. 

Od ranních hodin 30. dubna vycházeli od sokolovny 

účastníci pochodu „Morkovské véšlap“, který se se 

svými trasami od 7km do 50 km řadí již mezi tradiční 

akce. pořádané Klubem českých turistů. 

Sedmikilometrová trať byla hlavně pro děti a byla 

proto spojená s procházkou pohádkovým lesem. 
 

 



 

V sobotu 30. dubna na tradičních místech v sokolské zahradě a ve slížanském hliníku probíhalo stavění máje. 

Další menší májku stavěli i členové sboru dobrovolných hasičů ve dvoře hasičské zbrojnice. 

květen 

 

7. května přijal arcibiskup olomoucký a metropolita moravský Mons. Jan Graubner jako výraz ocenění 

dlouholeté práce na poli pěveckých sborů a hudební skladby dirigenta pěveckého sboru Cantus Ing. Vladimíra 

Blešu. 

21. května uspořádal Mikroregion Morkovsko další ročník akce „Mikroregionem na kole. Zhruba 400 cyklistů 

při ní mohlo navštívit všech 11 obcí mikroregionu. 



 

V sobotu 28. května pořádal tenisový klub pro své členy turnaj Hany Růžkové jako vzpomínku na svou 

dlouholetou členku a obětavou trenérku dětí a mládeže. 

Červen 

 

Základní škola uspořádala 1. června den otevřených dveří. K vidění byly tři výstava: „Školákem ve válečných 

letech“, „Tomáš Baťa (putovní výstava) a „Naše škola včera a dnes“. V pracovně fyzika a chemie připravili 

žáci a učitelé demonstrační pokusy, v keramické dílně byla možnost vyzkoušet tvarování hmoty a ve výtvarné 

výchově si návštěvníci mohli vyzkoušet netradiční výtvarné techniky. Samozřejmostí je, že celý areál školy 

byl přístupný veřejnosti. 



6. června lektoři předváděli na asfaltové ploše u fotbalového hřiště cvičení tai-či. Ukázka byla hojně navštívena 

především ženami. 

 
16. června se v kostele sv. Jana Křtitele konalo první svaté přijímání. Při slavnostní nedělní mši se jej za 

přítomnosti rodičů a kmotrů účastnilo pět dětí. 

  

25. a 26. června probíhaly ve městě oslavy hodů. V sobotu organizovalo oslavy město. Program začal 

dopoledními ukázkami pletení z proutí a malý jarmarkem v muzeu, odpoledne a večer pak program pokračoval 

v prostorách letního kina. V neděli probíhaly oslavy v kostele, letním kině a ve farní zahradě. 

 
V sobotu 25. června pořádali kynologové ve svém areálu kynologickou soutěž v kategoriích poslušnosti a 

obran ZZO, ZZO1, ZZO2, ZM a ZVV1. Soutěže se zúčastnilo 20 „pejskařů“. 



 
29. června se děti ze zdravotnického kroužku se svou vedoucí Monikou Ševčíkovou zúčastnili setkání se 

starostou města. Mladší děti vyhrály okresní i krajské kolo zdravotnické soutěže a reprezentovaly oblast Jižní 

Moravu na celostátním kole, kde skončily na 4. místě. Starší děti vyhrály okresní kolo a v krajském se umístily 

na 3. místě. Jako ocenění za reprezentaci města jim starosta předal knihy. 

29. června v sále sokolovny probíhalo ukončení školní docházky „deváťáků“ ze základní školy. Žáci z obou 

tříd měli připravený krátký program, rozloučení přednesli i třídní učitelé. Ředitelka školy pak všem končícím 

žákům předala šerpu. 

Červenec 

 

2. července v sokolské zahradě pořádal Marek Brázdil již tradiční setkání motorkářů. Akce se zúčastnilo více 

než sto milovníků motorek se svými krásnými stroji. Po dopolední prohlídce motorek a krátkém přivítání 

vyrazili účastníci na „spanilou jízdu“ po cestách v okolí Morkovic. Po návratu do sokolovny byl pro ně 

připravený program i bohaté občerstvení. 



 
Ve dnech 4. a 5. července se družstvo dorostenek zúčastnilo Mistrovství České republiky dorostu v požárním 

sportu, které se konalo v Českých Budějovicích. Účast si naše dorostenky vybojovaly vítězstvím v okresním i 

krajském kole.  Po dvoudenních bojích se tým ve složení Kristýna Sehnalová, Zuzana Žemzulová, Renáta 

Dopitová, Martina Mazurová, Kamila Krejčí, Barbora Horáková, Tereza Hudečková a Kateřina Borovičková 

umístil na celkovém třetím místě. 

Srpen 

6. srpna se konal tradiční hasičský výlet. Krátce po obědě probíhalo před hasičskou zbrojnicí vítání 

jednotlivých sborů s krátkou přehlídkou. Potom se jednotlivé sbory i občané města sešli v areálu letního kina, 

kde k odpolednímu programu hrála od 15 do 20 hodin skupina Trip a k večerní zábavě pak od 20 hodin hrála 

skupina Pantock. 

 
13. srpna pořádali slížanští v Hliníku další ročník fotbalového turnaje „Memoriál Jirky Navrátila.  



22. srpna došlo na cestě pod chatami v lokalitě „Amerika“ k vážné dopravní nehodě malé dodávky, při které 

bohužel zahynul jeden ze členů posádky vozu. Mrtvy muž seděl bez bezpečnostního pásu v zadní části vozu a 

po nárazu do stromu přeletěl do prostoru řidiče a zlomil si vaz. 

Září 

11. září pořádali místní členové LAA setkání 

nadšenců z Letecké amatérské asociace ČR na 

letišti. Sešli se především milovníci motorového 

paraglidingu.  

 

 
16. září uspořádala Základní škola Morkovice a Rodičovská akademie na hřišti „Míčové klání“ pro děti i rodiče 

žáků školy. 

 

V pátek 16. září pro žáky školy a neděli 18. září pro veřejnost pořádali turisté Běh naděje. Do běhu, který je 

spojen s charitativní sbírkou na podporu boje proti rakovině, se nejprve v pátek 16. září 2016 zapojili všichni 

žáci i učitelé Základní školy v Morkovicích, kteří nejen udělali něco pro své zdraví, ale také vyjádřili podporu 

nemocným. Vedle dobrého pocitu, že děti udělaly něco pro sebe, mohly přispět do sbírky koupí nějakého 

drobného předmětu nebo trička. V neděli 18.9.2016 se pak uskutečnil běh pro všechny zájemce z řad 

morkovských občanů, přičemž trasa vedla tak jako v jiných letech na Strašnou a zpět. Celkem se do akce 

zapojilo 401 účastníků a konečná částka výtěžku činila 9011,- Kč. Peníze byly zaslány na příslušný účet a 

rozděleny mezi onkologicky nemocné. 



24. září proběhla v letním kině pro více než sto dětí z organizací Sborů dobrovolných hasičů ze širokého okolí 

soutěž Hasičské všestrannosti, kterou tradičně s velkou obětavostí pořádali naši dobrovolní hasiči. 

Říjen 

 
starosta Morkovic-Slížan Mgr. Pavel Horák, Kroměříže Mgr. Jaroslav Němec, Dřínova Miroslav Štěpánek a Zborovic Jaroslav Kunc 

 

7. října podepsal na kroměřížské radnici starosta Morkovic-Slížan spolu se starosty Kroměříže, Dřínova a 

Zborovic Akcionářskou dohodu. Tato dohoda určuje pravidla společného postupu uvedených měst a obcí při 

výkonu akcionářských práv ve společnosti Vodovody a kanalizace Kroměříž a fakticky brání ovládnutí této 

společnosti jinými osobami než městy a obcemi. 

 

volební místnost okrsku č. 3 byla ve slížanské 

knihovně 

 

16. října se konaly volby do zastupitelstva Zlínského kraje. Jednalo se již o páté volby od vzniku krajů v roce 

2000. 

Ve stejný den, tedy 16. října pořádal Sokol Morkovice turnaj pro nikdy neregistrované hráče v karambolovém 

kulečníku. 



25 října přijeli hasiči z HZS Zlínského kraje pro 

jízdní kola. Jednalo se o svoz bicyklů, které se 

podařilo získat od občanů v rámci celostátní sbírky 

„Kola pro Afriku“. „Kola pro Afriku“ jsou obecně 

prospěšná společnost, která se snaží získávat nová i 

starší kola a cyklonářadí a dopravuje je do Gambie. 

Zde jsou rozdávány dětem a slouží k jejich 

pravidelné dopravě do mnohdy velmi vzdálených 

škol. 
 

 
 

  
29. října pořádalo město pro děti světýlkový pochod od muzea k zámku. Po trase byly připraveny pohádkové 

postavy s drobnými dárky pro zúčastněné. Pro dospělé byla připravena prohlídka osvětleného košikářského 

muzea s modelkami v historických kostýmech, na dvoře muzea hrála Morkovčanka a pro návštěvníky bylo 

připraveno i občerstvení. 

Listopad 

V sobotu 5. listopadu uspořádala kulturní komise města v sále kláštera koncert klasické hudby. Na koncertu 

účinkovali pedagogové a studenti smyčcového a klavírního oddělení Konzervatoře P.J.Vejvanovského, kteří 

předvedli skladby J. Brahmse. P.I. Čajkovského, B. Bartóka, D. Poppera a O. Hubáčka. 

 

10. listopadu proběhlo v prostorách technických služeb na ul. Kolaříkova cvičení profesionálních hasičů, 

zaměření na otevírání uzamčených prostor, orientaci v neznámých silně zadýmených prostorách a nalezení a 

záchranu osob v těchto prostorách. O složitosti a náročnosti úkolu svědčí to, že přes veškerou snahu se 

v zadýmených prostorách nepodařilo udělat žádnou použitelnou fotografii. 



19. listopadu pořádal Pěvecký sbor Cantus a Římskokatolická farnost Morkovice za přispění města koncert 

duchovní hudby, věnovaný patronce hudby a zpěvu sv. Cecilii. Účinkoval PS Cantus, Chrámový sbor P. Marie 

v Kroměříži a orchestr žáků a pedagogů Základní umělecké školy a konzervatoře v Kroměříži. 

Konec měsíce byl poznamenán dvěma požáry. Nejprve došlo 21. 11. při provádění stavebních prací k požáru 

rozestavěného rodinného domu na ul. Jabloňová. Ten byl naštěstí už v zárodku zlikvidován přivolanými hasiči. 

K mnohem závažnějšímu požáru došlo 23. 11. na rodinném domě na ul. Legionářská. Pravděpodobně děti 

zapálily podkroví a následně začala hořet celá střecha. Nedošlo k žádnému zranění osob, ale škoda na majetku 

byla ve statisících korun. 

 
V pátek 25. listopadu pro děti z mateřské i základní školy a v sobotu 26. listopadu pro veřejnost uspořádala 

kulturní komise vánoční výstavu. Výstava proběhla ve velkém sále sokolovny, součástí byly i dílničky pro 

děti. 

Prosinec 

1. prosince otevřela paní P.S. v bývalé prodejně 

Jednoty na ul. Nádražní bazar použitého značkového 

oblečení s otvírací dobou od úterý do čtvrtka 

v odpoledních hodinách. Doufejme, že další tento 

pokus o využití prodejny bude úspěšný. Vlastníkem 

objektu je COOP Havlíčkův Brod. Vlastník nemá 

zájem obchod prodat ani pronajmout někomu, kdo 

by nabízel potraviny, protože je současně i 

vlastníkem velké prodejny potravin na Náměstí a 

nechce vytvářet „konkurenci“ sám sobě. 

  
 

V sobotu 3. prosince proběhlo na Náměstí slavnostní 

rozsvícení vánočního stromu spojené s mikulášskou 

nadílkou. Na úvod zazpíval adventní písně pěvecký 

sbor Cantus, potom následovalo sváteční slovo 

starosty a také duchovního správce farnosti. Děti se 

nejvíc těšily na příchod Mikuláše s družinou andělů 

a čertů. Ti na náměstí dorazili kolem půl šesté 

s malými dárky pro všechny děti. Pro dospělé bylo 

připraveno již tradiční občerstvení – svařené víno a 

punč. 
 



 

9. prosince musel být pokácen topol černý, který 

rostl pod hrází rybníku Ovčáček. Přestože na něm 

proběhl v předchozích letech řez k odlehčení 

koruny stromu, podrobný průzkum ukázal, že 

uvnitř kmene se nachází velká dutina a hrozí pád. 

Poškození kmene pravděpodobně napomohlo i to, 

že terén v okolí stromu byl postupně dosypáván. 

Kácení vzhledem k malému prostoru provedl 

lezec. 

 

 
 

Ve velkém sále sokolovny pořádala 14. prosince 

kulturní komise vánoční posezení pro seniory. 

Program, kterému tleskala asi stovka diváků, 

připravili učitelé a žáci základní umělecké školy. 

 

 
 

Římskokatolická farnost pořádala 24. prosince 

před muzeem „živý Betlém“. Tradiční příběh o 

narození Ježíška předvedli místní farníci. 

Současně byl otevřený i vyzdobený kostel. 

 
 


